



# مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Date: 16 March , 2020

التاريخ: 16 مارس، 2020

## CBUAE lowers interest rates by 75basis points

## المصرف المركزي يخفض الفائدة على شهادات الإيداع بواقع 75 نقطة أساس

Following the US Federal Reserve Board's decision to cut the Federal Funds Rate at yesterday's emergency meeting to contain the repercussions of the global pandemic COVID-19 - the Central Bank of the UAE (CBUAE), effective from today 16 March 2020, has decided as follows:

تماشياً مع قرار مجلس الاحتياطي الفدرالي الأمريكي بخفض سعر الفائدة على الأموال الفيدرالية في اجتماعه الطارئ يوم أمس، بهدف احتواء تداعيات الوباء العالمي كوفيد-19 - قرر المصرف المركزي، اعتباراً من اليوم 16 مارس 2020 ما يلي:

1. Cut the interest rate applicable to the 1-week Certificates of Deposit (CDs) by 75 basis points, **in line with the Federal Funds Target Rate – Upper Bound.**
2. Maintain the Repo Rate, applicable to borrowing short-term liquidity from CBUAE against CDs at 50 basis points above the 1-week CD rate.
3. Reduce rates applicable to the Interim Margin Lending Facility (IMFL) and the Collateralized Murabaha Facility (CMF) by 50 basis points, to

1. خفض سعر الفائدة الذي ينطبق على شهادات الإيداع المصدرة من قبل المصرف المركزي ولفتره استحقاق - أسبوع واحد - بـ 75 نقطة أساس، تماشياً مع سعر الفائدة المستهدف للأموال الفدرالية - الحد الأعلى.
2. الإبقاء على سعر إعادة الشراء (الريبو) الذي ينطبق على اقتراض سيولة قصيرة الأجل من المصرف المركزي بضمن شهادات الإيداع بـ 50 نقطة أساس فوق سعر شهادات الإيداع لفره استحقاق الأسبوع الواحد.

3. خفض سعر تسهيلات الاقراض الحدي وتسهيلات المرابحه المغطاة بضمن بـ 50 نقطة أساس، الى 50

50 basis points above the Repo Rate against CDs.

نقطة أساس فوق سعر اعادة الشراء (الريبو) لشهادات الايداع.

Certificates of Deposit, which CBUAE issues to banks operating in the country, are the monetary policy instrument through which changes in interest rates are transmitted to the UAE banking system.

وتمثل شهادات الإيداع التي يصدرها المصرف المركزي للبنوك العاملة في الدولة أداة السياسة النقدية التي يتم من خلالها نقل آثار تغيير أسعار الفائدة إلى النظام المصرفي في الدولة.